
 قیمت بنزین باید
 100هزار تومان شود، اما...؟!

طـی چند هفته گذشـته شـخص رئیـس جمهور و 
معاون اول ایشـان، سـخن از افزایـش قیمت بنزین 
و هزینـه هـای گزافـی کـه ارزان بـودن بنزیـن به 

اقتصـاد کشـورتحمیل می کنـد گفته انـد.
البتـه اینکـه آقـای رییس  جمهـور و همکارانشـان 
در  را  نظرهایشـان  اظهـار  و  حرف هـا  عواقـب 
نظرمی گیرنـد یـا نه، به خودشـان مربوط اسـت اما 
قطعـاً بایـد متوجـه آثـار مفهومـی حرف هایـی که 
زده یـا می زننـد و سـطح تأثیرگذاری و اثربخشـی 

آن هـا را در جامعـه مدنظـر داشـته باشـند.
در  عـارف  و  پزشـکیان  آقایـان  اسـتدلال های 
خصـوص خریـد بنزیـن لیتـری 50هـزار تومـان و 
فـروش آن بـه قیمـت 1500 و  3 هـزار تومـان 
مطلـب تازه ای نیسـت و در دولت های گذشـته هم 
گفتـه شـده و الان هم کـه می گویند، قبـول داریم 
کـه بنزیـن باید در کشـورمانند غـرب و دیگر جاها 
حتـی لیتـری 100هـزار تومـان هم فروخته شـود 
و اگـر درسـت و حسـابی بـه مـردم و افکارعمومی 
توضیـح داده شـود حتمـا مـردم می پذیرنـد و بـا 
دولـت همراهـی هـم می کننـد، اما افزایـش قیمت 
بنزیـن بـرای مـردم بایـد همـراه بـا یـک پیوسـت 
»عدالـت و فرهنـگ« باشـد کـه بـه مـردم ظلـم و 
اجحـاف نشـود و از طـرف دیگـر بیت المـال هـم 
بـه هـدر نـرود. اینکـه الزامـات و پیوسـت عادلانـه 
افزایـش قیمـت چیسـت و چگونه باید باشـد، فقط 
بصـورت خلاصـه در حـد عناویـن ذکـر می کنیـم 
کـه هـر یـک از ایـن عناویـن خـود صدهـا صفحه 

مطلـب دارد.
آقـای رئیـس جمهـور و همکارانشـان بایـد به این 
موارد توجه دقیق داشـته باشـند و قبـل از افزایش 

قیمـت بنزین ایـن عناوین را عملیاتـی نمایند.
1- قبـل از هـر چیـز میـزان تـورم بـه گونـه ای 
کاهـش یابـد و در حـد یکـی دو درصـد برسـد که 
شـهروندان قیمـت 50 هـزار یـا 100هـزار تومانی 
بنزیـن برایشـان حکـم همـان 1500تومـان فعلی 

را داشـته باشـد.
2- میـزان حقـوق، دسـتمزد و درآمـد خانوارهـا و 
تـک تک شـهروندان باید بـه گونـه ای افزایش یابد 
کـه هزینـه بنزیـن هیچگونـه تحمیلـی بـه سـبد 

هزینـه خانوار نباشـد.
3-تـا زمانـی کـه توسـعه نـاوگان حمـل و نقـل 
عمومـی بـه درسـتی بهبـود نیابـد و وسـایل نقیله 
عمومـی مناسـب در اختیـار مـردم نباشـد، همین 
مـردم بـا بنزیـن لیتـری 50هـزار تومـان هـم بـه 

خیابان هـا و جـاده هـا می رونـد.
4-ارزش پـول ملـی بایـد آنقـدر افزایـش یابـد که 
هزینـه لـوازم یدکی و تعمیـرات خـودرو هیچگونه 
فشـاری به خانوارهـا تحمیل نکند و مـردم بتوانند 
نیازهـای خود را به آسـانی و ارزانـی تأمین نمایند.
بـا  خودروهـا  سـوخت  سـبد  سـازي  متنـوع    -5
حمایـت از سـوخت های جایگزیـن از جمله »سـی 

ان جـی« بایـد بطـور جـدی اجرایـی شـود.
نـاوگان  6-  ورود خودروهـای برقـی بـه چرخـه 

عمومـی. حمل و نقـل 
7- ارتقای اسـتاندارد تولید خودرو و موتورسیکلت 
مهمتریـن موضوعی اسـت کـه اگرعملیاتی نشـود 

ماننـد آب در هاون کوبیدن اسـت!
فرسـوده  خودروهـای  کـردن  خـارج  رده  از   -8
موضـوع مهـم دیگری اسـت که باید نهادینه شـود.
9- بهینه سـازی تقاضـای حمل ونقـل، مبتنـی بـر 

کاهـش ترافیـک و کاهش سـفر
مصـرف  مدیریـت  فرهنگسـازی  و  آمـوزش   -10

خـودرو. دارنـدگان  و  شـهروندان  بیـن  سـوخت 
11- توسـعه حمـل نقل ریلـی در درون شـهرها و 

جـاده )متـرو و قطار(
... -12

جنـاب آقـای رئیـس جمهور،جنـاب آقـای معاون 
اول ، جنـاب آقـای وزیرنفـت...

مـوارد فـوق خدمتتـان تقدیـم و عرضه شـد. لطفا 
بنزیـن، کاهـش  رفـت  از هـدر  بـرای جلوگیـری 
مصـرف سـوخت، مبـارزه باقاچاق سـوخت، واقعی 
شـدن قیمـت بنزین طبـق اسـتانداردهای جهانی، 
حـذف یارانـه سـوخت، افزایـش درآمـد دولـت و... 
حتمـا ابتـدا بایـد ایـن اقدامـات اجرایـی شـود و 
مـردم تأثیـرات آن را در زندگـی شـان ببیننـد و 
لمـس کننـد و سـپس قیمـت بنزین را هـر چقدر 
کـه دلتـان خواسـت افزایـش دهیـد حال بـا توجه 
ایـن  دولـت چهاردهـم  در  آیـا  فـوق،  مـوارد  بـه 
 اراده و همـت وجـود دارد کـه آن هـا را عملیاتـی 

کند یا نه؟
لـذا بـا ایـن تفاصیـل خواهشـم از شـما عزیـزان 
و  صادقانـه  تاکنـون  کـه  همانگونـه  اسـت،  ایـن 
شـفاف بـا مـردم حـرف زده ایـد، اگـر تـوان حـل 
مـوارد فـوق بـرای تحقق پیوسـت عدالـت را دارید 
ادامـه دهیـد  فـراوان  بـا قـدرت و شـتاب  را  کار 
و  مباحـث  طـرح  از  لطفـا  ایـن صـورت  غیـر  در 
 حرف هـای تنـش آفریـن و التهـاب زا در جامعـه 

خودداری نمایید.

نکتهسنج!

معاون اول رئیس جمهور گفت: یکی از راهبردهای ما این 
است که مسئولین حق نفی مسئولین گذشته را ندارند؛ کار 
انجام می شود ولی نباید با شخصیت افراد و مسائل پیرامون 

ویژگی های اخلاقی و شخصی کاری نداریم.
محمدرضا عارف معــاون اول رئیس جمهور دیروز در آیین 
تکریم و معارفه روســای ســابق و جدید سازمان حفاظت 
محیط زیست طی سخنانی بیان کرد: این سازمان جایگاه 
بالایــی دارد و هیچ گونه ادغام و یا الحاقی نیاز نیســت و 
این را منطقــی نمی دانیم. عارف ادامه داد: متأســفانه در 
کشــور، نگاه های بخشی را داریم و هر مدیری بخش تحت 
مســئولیت خود را مد نظر قرار می دهد و این مشکل ســاز 
اســت؛ هم چنین که نباید زمان کوتاه مدت داشــته باشیم 
و یک مدیر فکــر می کند که زمان زیادی ندارد و نزدیکان 

خود را در یک سازمان حاضر کند.
وی افزود: یکی از راهبردهای ما این اســت که مســئولین 
حق نفی مســئولین گذشــته را ندارند؛ کار انجام می شود 
ولی با شخصیت افراد و مسائل پیرامون ویژگی های اخلاقی 
و شــخصی کاری نداریم. البته در کشور ما عادت شده که 
به جای مطرح کردن هویت خود، نفی گذشته می کنیم. اگر 

هم ضعفی وجود داشته، باید اصلاح شود.

عارف با اشاره به اینکه کشور ما در برخی حوزه های محیط 
زیســت جایگاه خوبی را در جهان ندارد و این مهم نیازمند 
کار مداوم اســت، اظهار داشــت: وضعیت ما در سفره های 
زیرزمینی مناســب نیست و هم چنین نگران نشست زمین 
در برخی مناطق هســتیم. هیچ راهی جز اینکه از خودمان 
یعنی دولت شــروع کنیم وجود ندارد، دولت بیش از همه 

موظف است.
معــاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: ســازمان حفاظت 
محیط زیســت باید برای موضوعات مختلف راهکار نشان 
دهد؛ کشــورهای متعددی در جهان هستند که مساحت 
کمی دارند ولی توان صنعتی و کشاورزی بالایی هم دارند. 
صنعت باید ســهم خوبی در تولید ناخالص داشته باشد و 
محصولات کشاورزی باید سبز باشد ولی نقش این سازمان 
در ایــن زمینه اهمیت دارد تــا راهکارهای لازم را به موقع 
ارائه دهد. عارف با بیان اینکه وفاق ملی فقط نگاه سیاسی 
نیســت و این مهم باید در هر وزارتخانه و سازمانی حاکم 
شود، اظهار داشت: باید در دولت وفاق ملی نگاه جدیدی به 
محیط زیســت داشته باشیم تا توسعه کشور را پیش گرفته 
و محیط زیســت را هم حفظ کنیــم؛ باید این دو بخش را 
باهم آشــتی دهیم و مغایرتی بین توسعه و محیط زیست 

وجود داشته باشد. وی بیان کرد: تشکل های محیط زیستی 
بدون چشم داشت فعالیت می کنند و باید ببینیم که چقدر 
به این عزیزان توجه داریــم و نباید جلوی فعالیت آنان را 
با بهانه های متعدد گرفت. نیاز است سازمان های مردم نهاد 
مــورد توجه و اعتنا قرار بگیرند و خود مردم در این زمینه 

آمادگی دارند.
معاون اول رئیس جمهور عنوان کرد: سند چشم انداز از سال 
1384 شــروع شد و افق آن نیز ســال 1404 است و باید 
جایگاه اول را در همه بخش ها در منطقه می داشتیم. طبق 
چشــم انداز باید جامعه برخوردار از ســلامت، رفاه، امنیت 
غذایــی، فرصت های برابر، دورزی از فقر، فســاد و تبعیض 
و محیط زیست مطلوب می داشــتیم و آیا امروزه وضعیت 

محیط زیست بهتر از 20 سال پیش است؟
عارف خاطرنشــان کــرد: در دولت چهاردهم که شــروع 
فعالیت ما با اولین سال برنامه هفتم مصادف شده، راهبرد 
اجرای این برنامه را داریــم و احکام خوبی برای آن وجود 
دارد و می کوشــیم محقق شود. در بخش سخت افزار منابع 
لازم با دقت دیده نشــده و در خــود برنامه حکمی وجود 
دارد که این منابع را برآورد کرده و لایحه ای تدوین کنیم.
وی درباره تکالیف ســازمان محیط زیست در برنامه هفتم 

گفت: ایجاد نظام یکپارچه محیط زیســت، پیشــگیری و 
ممانعــت از انتشــار آلودگی های غیرمجــاز و جرم انگاری 
تخریب محیط زیســت، پایش مســتمر و کنترل منابع و 
عوامل آینده آب، خاک و هوا، الزام به رعایت استانداردهای 
زیســت محیطی مطــرح  در قوانین با توجه بــه آمایش، 
گسترش اقتصاد ســبز، آبخیزداری و آبخوان داری، تدوین 
منشــور اخلاق محیط زیســت، تقویت دیپلماسی محیط 
زیســت، آلودگی هوا، مدیریت پسماند، حل مشکل گرد و 
غبار در برخی مناطق کشــور و انجام آمایش ســرزمین از 

جمله ی این تکالیف است.
معاون اول رئیس جمهور بیان کرد: نیازمند فرهنگ ســازی 
در زمینه ی حفاظت از محیط زیست هستیم و خود مردم 
در این زمینه پیش قدم هســتند و بایــد این ظرفیت ها را 
مدیریت کنیم. باید در زمینه ی محیط زیست در خصوص 
اجرای قوانین متعدد این حوزه نظارت قوی داشــت و باید 
اعمال مدیریت کرد. عارف بــا تأکید بر اهمیت بکارگیری 
جوانان، اظهار داشت: این مسئله، راهبرد ماست و نباید در 
این زمینه غفلت صورت بگیــرد. بکارگیری جوانان هزینه 
هــم دارد ولی باید این هزینه را تحمل کنیم؛ هم چنین که 

از خانم ها نیز در این سازمان بکارگیری شود.
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معاون اول رئیس جمهور: گزارش

مسئولان دولت چهاردهم حق نفی گذشته را ندارند

 تریبون اغتشاشگران 
در جایگاه روابط عمومی وزارت بهداشت

انتصاب کرمانپور این ســوال را ایجاد می کند که آیا قرار اســت وزارت بهداشت 
محلی برای جاگیری عوامل مســئله دار و زاویه دار با انقلاب در موقعیت ها باشد و 

با وزارتخانه ای حاشیه مدار مواجه خواهیم بود؟
به گزارش مهر، مجلس شــورای اســلامی در روزهای بررســی صلاحیت وزرای 
پیشــنهادی روی ســوابق برخی از وزرا بحث های جدی داشت. موضوع هم این 
بود که قاعدتاً وزیر جمهوری اســلامی باید طبق فرمایشات رهبر انقلاب و حکم 
منطق، به انقلاب اســلامی ایمان راسخ داشته باشد. نکته ای که در سوابق برخی 

از وزرا از جمله وزیر پیشنهادی بهداشت محل سوال بود.
در همین زمینه همان زمان مالک شریعتی نماینده مردم تهران در مجلس گفته 
بود: »ما سیاســی ترین و جناحی ترین مواضع را از ســوی ظفرقندی و حزبی که 
هدایت می کرد در ماجراهایی مانند کوی دانشــگاه و فتنه 88 شــنیدیم و حتی 
ســال گذشته وی بیانیه داد و از سران فتنه تمجید کرد در حالی که سران فتنه 
خط قرمز رهبر معظم انقلاب اســت. از ســوی دیگر ظفرقندی اغتشاشات سال 

1401 را جنبش پاک دانست.«
این نماینده مجلس می افزایــد: »ظفرقندی در حالی امروز می خواهد از مجلس 
شــورای اســلامی رأی اعتماد بگیرد که همین چند ماه قبل ســخنرانی کرد و 
گفت مجلس باید مشروعیت داشته باشد در حالی که انتخابات مجلس دوازدهم 
مهندسی شــده و انتخابات در جمهوری اســلامی مفهوم خود را از دست داده 
اســت. با این حرف ظفرقندی یعنی هیچیک از ما مشروعیت سیاسی نداریم و با 

این شــرایط کاش وی به مجلسی که سرتاپای آن را مشروع نمی داند، برای رأی 
اعتماد نمی آمد.« 

برخی از مواضع خارج از ســاختار ظفرقندی و حــزب تحت مدیریتش در ذیل 
می آیــد ولی به دلیل اینکه موضوع گزارش بحث دیگری اســت به اختصار به آن 

اشاره می شود.
گفتمان وفاق ملی و نوع تعامل شــخص رئیس جمهور با مجلس شورای اسلامی 
اما باعث شد ظفرقندی هم با وجود همه این سوابق هرچند با تعداد رأی شکننده 
163 رأی ولی به هر صورت رأی اعتماد گرفت و وزیر شد. نمایندگان مجلس این 
تحلیل را داشتند که ثمره این اعتماد آن خواهد بود که وزیر بهداشت دیگر مشی 

سیاسی خود را کنار گذاشته و فقط وزیر بهداشت خواهد بود.
این خوش بینی تداوم داشت تا اینکه ظفرقندی دو روز پیش یکی از تندترین و 
ساختارشــکن ترین عناصر منتسب به حوزه بهداشت و درمان را سرپرست روابط 

عمومی و بین الملل این وزارتخانه کرد. 
حســین کرمانپور را اهالی رســانه بــا توییت های عموماً ضــد امنیت ملی اش 

می شناسند تا یک فعال در زمینه بهداشت و درمان.
این اولین ســمتی نیســت که کرمانپور در آن فعال اســت و پیش از این او در 
کسوت مدیریت اورژانس بیمارستان سینا نیز در قالب خبرسازی های غیرمعتبر 
و تحریک آمیز کنش رســانه ای داشته اســت. در حقیقت کرمانپور مخصوصاً در 
ســال 1401 مهم ترین منبع تولید اخبار جعلی در حوزه بهداشت و درمان برای 

شعله ور تر کردن آتش فتنه بود.
برای مثال در حالی که در خلال اغتشاشــات 1401 بیمارستان ها و کادر درمان 
کشــور به صــورت عادی کار خــود را ادامه می داد، کرمانپــور در اظهار نظرات 
متعددی سعی می کرد القا کند که کادر درمان در اعتراض به آنچه سرکوب مردم 

عنوان می کرد اعتصاب کرده اســت. او ادعا کرد که داخل بیمارستان گاز اشک 
آور زده شده حال آنکه هیچ مستندی نداشت که این امر توسط حافظان امنیت 

صورت پذیرفته است. به همین دلیل هم همان موقع با وی قطع همکاری شد.
شــلیک به اندام تناســلی نیز گزاره دیگری بود که توسط کرمانپور مطرح و در 
رسانه های معاند ضریب حداکثری یافت در صورتی که باز کرمانپور هیچ ادله ای 

برای مستند خود نداشت.
ورای همه این بحث ها سوال اینکه آیا ساحت کادر درمان ورود به مسائل سیاسی 
و جناحی است یا درمان؟ یعنی یک پزشک در بحبوحه یک اغتشاش، جنگ و... 
وظیفه انتشار بیانیه سیاسی و تحریک کادر درمان برای اعتصاب دارد یا رسالتش 
این است که بدون ورود به علت ها و معلول ها با رعایت اصل بی طرفی به وظایف 
بهداشــت و درمان بپردازد؟ آیا قرار است در سال های آتی در بزنگاه های تاریخی 
باز مقامات وزارت بهداشت، این وزارتخانه را تبدیل به تریبونی برای تولید اخبار 

جعلی در راستای شعله ور کردن آتش کنند؟
رهبر انقلاب در دیدار با اعضای هیأت دولت چهاردهم با تحسین نگاه کارشناسی به 
نکته ظریفی اشاره کرده و فرمودند: »گاهی اوقات، در مواردی، ته نشین های ذهنیِ 
غلطِ یک کارشناس، با ادبیّات کارشناسی به میدان می آید، با لباس کارشناسی به 
میدان می آید، آن وقت مشکل درست می کند و آن نظرات غلط حاکم بر ذهن آن 

کارشناس را یا خصوصیّات اخلاقی او را به شما تحمیل می کند.«
در پس چنین انتصاباتی ممکن اســت وزیر بهداشت و یا هر مسئولی که چنین 
افرادی را در کار می گمارد، بهانه کارشــناس بودن آنها را پیش بکشد حال آنکه 
پیش زمینه های اشتباه حاکم بر ذهن شخصیت هایی چون کرمانپور بی شک در 
مواقع حساس، در وهله اول سد راه رسالت های اصلی وزارت بهداشت خواهد شد 

و در وهله دوم کل کشور را با مشکل مواجه خواهد کرد.

عضو کمیســیون برنامــه و بودجه مجلس با اشــاره به 
متمرکزبــودن امکانــات و تراکم جمعیتــی در تهران، 
پیشــنهاد داد که ایران می تواند پایتخت های سیاسی و 
اقتصادی جداگانه داشته باشد و حتی پایتخت فرهنگی 
و گردشگری نیز انتخاب شود تا تعادل در توسعه کشور 

ایجاد شود.
رحیــم زارع، نماینده مــردم آباده در مجلس شــورای 
اسلامی، در گفت وگو با تســنیم، به بررسی ایده انتقال 
پایتخت از تهران به شهری دیگر پرداخت. او این طرح را 
به عنوان یک پیشنهاد چندین ساله که اخیراً دوباره توسط 
رئیس جمهور مطرح شده اســت، مثبت ارزیابی کرد و بر 
لزوم انجام یک مطالعه تطبیقی جامع با کشــورهایی که 
چنین تغییری را تجربه کرده اند، تأکید کرد. زارع با اشاره 
به متمرکز بــودن امکانات و تراکــم جمعیتی در تهران، 
پیشــنهاد داد که ایران می تواند پایتخت های سیاســی و 

اقتصادی جداگانه داشته باشد و حتی پایتخت فرهنگی و 
گردشگری نیز انتخاب شود تا تعادل در توسعه کشور ایجاد 
شــود. وی همچنین به چالش های کم آبی و خشکسالی 
اشــاره کرد و گفت: این مشکلات در هر نقطه ای از کشور 
وجود دارد ازاین رو انتخاب پایتخت باید با توجه به مسائل 

توسعه ای صورت گیرد.
عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاســبات مجلس با 
تأکید بر اینکه اجرای صحیح و درست ایده انتقال پایتخت 
از تهران به شهری دیگر از خود ایده انتقال پایتخت مهم تر 
اســت، چرا که در زمان حاضر 60 درصد اقتصاد کشــور 
به لحاظ نظام بانکی و پولی در تهران متمرکز است.، گفت: 
به نظر بنده این طرح ایده خوبی اســت، اما به شرطی که 
خوب مطالعه و اجرای آن ســهل و آســان شود نه اینکه 
هزینه شــود و منابع هدر بــرود و در آینده تأثیر مثبتی 

نداشته باشد و باز همه چیز در تهران باشد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس مطرح کرد:
انتقال پایتخت؛ ایده ای برای تعادل توسعه کشور

نائب رئیس کمیســیون انرژی مجلــس تاکید کرد: هر 
تصمیمــی در بحــث افزایش قیمــت  حامل های انرژی 
باید بــا هماهنگی مجلــس و مردم اخذ شــود چراکه 
شــرایط اقتصادی کشــور به نحوی اســت که هرگونه 
 تغییــر در قیمــت  حامل ها بر روی ســایر اقــلام نیز 

اثر می گذارد.
رمضانعلی ســنگدوینی نائب رئیس کمیســیون انرژی 
مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو با تسنیم، درباره 
اظهارنظــر اخیر برخــی چهر ه های دولــت درباره لزوم 
اصلاح قیمت حامل های انرژی گفت: مســئولان دولت 
از زمان آغاز بــکار دولت چهاردهم  همواره بر روی این 
موضوع تاکید داشــته اند که در زمینــه افزایش قیمت 
حامل های انرژی با نظر مردم تصمیم خواهند گرفت چرا 
که با شرایط اقتصادی که کشور دارد گران کردن بنزین 

کار پیچیده ای است. 

وی افــزود: هــر تصمیمــی در بحث افزایــش قیمت  
حامل های انــرژی باید با هماهنگی مجلس و مردم اخذ 
شود چراکه شــرایط اقتصادی کشور به نحوی است که 
هرگونه تغییر در قیمت  حامل ها بر روی ســایر اقلام نیز 

اثر می گذارد.
نائب رئیس کمیســیون انرژی مجلس گفت: بســیاری 
معتقدنــد که قیمت بنزین در ایران به نســبت ســایر 
کشورها ارزان است اما دیگر به این نکته توجه نمی کنند 
که آیا درآمد مردم و نرخ تورم در ایران هم همانند سایر 

کشورها هست یا خیر.
سنگدوینی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه همه به یاد 
دارند که نحوه افزایــش قیمت بنزین در دولت روحانی 
چه خســاراتی را به کشور تحمیل کرد، مسئولان دولتی 
باید درباره هرگونه تصمیمی در این حوزه ابتدا مردم را 

اقناع کنند.

نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس:
مسئولان باید پیش از تصمیمات بنزینی مردم را اقناع کنند

رئیس ســتاد کل نیرو های مســلح گفت: یکی از ویژگی های قرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیاء )ص( سپاه، تحمل بیشتر در بحث تأمین مالی طرح هاست و اگر دولت 

به هر دلیلی در پرداخت هزینه ها دچار تأخیر شود، کار به تعطیلی نمی کشد.
سرلشــکر محمد باقری رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح در حاشیه بازدید از 
طرح ها و توانمندی های قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء )ص( در گفت و گویی با 
اشــاره به اینکه این قرارگاه حاصل ابتکار ســپاه در به کارگیری بخشــی از توان 
مهندســی دوران دفاع مقدس اســت، اظهار کرد: قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء 
)ص( امروز به یک بازوی توانمند و یک مشــت پر و قدرتمند برای رهبر انقلاب و 
دولت های جمهوری اســلامی ایران تبدیل شده است. به گفته رئیس ستاد کل 
نیرو های مســلح، یکی از ویژگی های قرارگاه تحمل بیشتر در بحث تأمین مالی 
طرح هاســت و اگر دولت به هر دلیلی در پرداخت هزینه ها دچار تأخیر شود کار 
به تعطیلی نمی کشد. وی در ادامه با بیان اینکه امسال قرارگاه پیشرفت های قابل 
توجهی نسبت به سال گذشته داشته، گفت: طرح های قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( 

با هدف توســعه کشــور و محرومیت زدایی در حال اجرا است و نیروهای مردمی 
مستعد در اجرای آن ها مشارکت دارند.

رئیس ســتاد کل نیرو های مسلح با تأکید بر اینکه قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء 
)ص( این طرح های ســنگین را در مناطق مرزی، محروم و دارای خطر که دیگر 
مجریان کشــور کمتر به حضور در آنجا و انجام طرح های سازندگی رغبت دارند، 
انجام می دهد، بیان کرد: این اتفاق در هماهنگی کامل قرارگاه با نیرو های مدافع 

و رزمی ارتش و سپاه در جریان است.

سرلشــکر باقری عنوان کرد: قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( در حال حاضر 
جوانان دانشــجوی کشــور را به واســطه برگزاری اردو های راهیان پیشــرفت با 
مجموعه و اقدامات خود آشــنا می کند و حتی آنان را به واســطه به کارگیری در 

شرکت های دانش بنیان در فعالیت های خود سهیم می کند.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح پیش از حضور در جلســه با مدیران قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء )ص( در محل مرکز پایش و کنترل پروژه های این قرارگاه 
حاضــر و با برقراری ارتباط برخط با تعــدادی از پروژه های اولویت دار، از آخرین 
وضعیت پیشرفت این پروژه ها مطلع شد. این پروژه ها در حوزه های مختلف نظیر 
نفت، گاز و پتروشــیمی، دریایی، راه و شهرسازی، نیرو، فناوری اطلاعات، صنعت 

و معدن، و پروژه های برون مرزی هستند.
پس از این بازدید، جلســه ای با حضور فرمانده و مدیران قرارگاه سازندگی خاتم 
الانبیاء)ص( برگزار شد که طی آن رئیس ستاد کل نیروهای مسلح نکات مهمی 

را بیان داشت.

سرلشکر باقری: 
 قرارگاه خاتم  بازوی توانمند دولت 
برای اجرای طرح های بزرگ است

سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه سازمان برنامه وبودجه 
باید نســبت به تأخیر در اجرای قانون همسان سازی حقوق بازنشستگان پاسخگو 
باشــد، گفت: اگر قانون همسان سازی حقوق بازنشســتگان هر چه سریع تر اجرا 

نشود مجلس ورود می کند.
حجت الاسلام علیرضا سلیمی سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی در 
گفت وگو با فارس با اشــاره به لزوم و اهمیت همسان سازی حقوق بازنشستگان، 
گفت: مجلس در ابتــدا لایحه برنامه هفتم را کلًا به خاطر بحث همسان ســازی 
حقوق بازنشســتگان رد کرد، بعد دولت بندی را بــه برنامه هفتم اضافه کرد که 
در آن گفته شــده بود یک درصد ارزش افزوده به عنوان پرداختی به بازنشستگان 
اضافه شود. سخنگوی هیئت رئیســه مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: پس از 
شهادت شهید رئیسی بنده با آقای پزشکیان صحبت کردم و همسان سازی حقوق 

بازنشستگان از مواردی بود که بنده درباره آن با جناب پزشکیان جلسه خصوصی 
گذاشتم. ایشان هم قول داد تا به قانون همسان سازی عمل کند اما نمی دانم چرا 
رؤســای جمهور قول می دهند ولی وفا نمی کنند. این مورد که قانون نیز هست و 
باید عمل شود. سلیمی با اشاره با تأمین اعتبار مجلس برای همسان سازی حقوق 
بازنشســتگان، گفت: اعتبار همسان ســازی حقوق بازنشستگان را مجلس تأمین 

کرده اســت. در واقع از مواردی نیست که مدعی شوند مجلس اعتبار اختصاص 
نداده اســت. هزینه کردن این وجه در مواضع دیگر غیرقانونی است؛ چرا که این 
هزینه حق بازنشســتگان است. وی اظهار داشت: اگر قانون همسان سازی حقوق 

بازنشستگان هر چه سریع تر اجرا نشود؛ مجلس ورود می کند. 
ظرفیت های آئین نامــه مانند تحقیق تفحص، ماده 234 و ماده 45 این امکان را 
به مجلس می دهد که این موضوع را مورد بررســی قرار دهد. ظرفیت های جدی 

مجلس برای پاسخگوکردن دولت در اختیار دارد. 
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اســلامی در خاتمه تصریح کرد: سازمان 
برنامه باید نســبت به تأخیر در همسان سازی حقوق بازنشستگان پاسخگو باشد. 
تعلل در این موضوع پذیرفته شده نیست. تأخیر و تعلل در این هم خلاف قانون 

و شرع است.

سخنگوی هیئت  رئیسه مجلس:

همسان سازی حقوق بازنشستگان اجرا نشود 
مجلس ورود می کند

فرهاد خادمی


